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Teckenförklaring 
X Visar att ledamot tjänstgjort under sammanträdet 
- Avslöjar att personen varit frånvarande under sammanträdet 
T Markerar ersättare som tjänstgjort 
N Upplyser att ersättare närvarat under sammanträde 
Dessa tecken återfinns i den första kolumnen efter namnet. I den andra kolumnen 
antecknas under vilka paragrafer en person närvarat/tjänstgjort om han/hon inte har gjort 
det under hela sammanträdet. 

Ledamöter X/-  Ersättare T/N  
Moderata samlingspartiet (M) 

Mats Gerdau X  Anna Kjellin Flory -  

Cathrin Bergenstråhle X  Eivor Örenmark -  

Tobias Nässén X  Bo Bergkvist T  

Eva Öhbom Ekdahl X  Petter Larsson T  

Filip Wiljander -  Oliver Rykatkin T  

Ylva Sandström X From § 208 Eric Lindahl T  

Peter Zethreus -  Anders Markow -  

Helene Skantze X  Christina Rinman T  

Lars Stenholm X  Christof Borgström T  

Eva Närvä Eickenrodt X  Gun Lingberth T  

Sofia Fölster -  Monica Segerman T  

Susanne Markow -  Helena Söderqvist -  

Henrik Barck -     

Johan Hiller -     

Vilma Mori Aguilar X     

Pernilla Hsu Båberg X From § 207    

Richard Wendt -     

Lotta Riedel X     

Magnus Sjöqvist -     

Sebastian Ridderskans -     

Dominique Faymonville X     

Anders Bruhn X     

Annika Jung X     

Christer Lydig  X     

Liberalerna (L)      

Gunilla Grudevall-Steen X  Anna-Karin Boréus T  

Monica Brohede Tellström X  Gertrud Lindgren -  

Stefan Saläng X  Lena Linnerborg N  
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Louise Granath X From § 208    

Mats Granath -     

Centerpartiet (C) 

Christine Lorne X Ingmar Sahlgren N  

Hans Peters X Karin Rappsjö 
Emanuelli 

-  

Håkan Ekengren X     

Kristdemokraterna (KD) 

Jan-Eric Jansson  X Anders Tiger N  

Lydia Liu X Birgitta Husén -  

Socialdemokraterna (S) 

Khashayar Farmanbar X Ella Tegsten T  

Anita Johansson X  Pia Ellström T  

Espen Bjordal X  Carl-Magnus 
Grenninger 

-  

Helena Westerling X  Lena Rönnerstam N Tom § 235 

Mattias Qvarsell X  Noor Rahman Sherzad -  

Martin Hellströmer X  Ann Olsson -  

Gunnel Nyman Gräff X     

Maria Raner X     

Andreas Falk -     

Majvie Swärd X     

Erik Svanfeldt -     

Miljöpartiet de gröna (MP)  

Åsa Marnell -  Per Chrisander T  

Sidney Holm X  Desha Svenneborg -  

Louise Ollivier -  Mathias Zachariassen T  

Lisskulla Zayane X  Nina Piroth -  

Roger Bydler X     

Pascal Fall X     

Ninni Lindberg X     

Nackalistan (NL) 
Christina Ståldal X  Shahin Malak N  

Bosse Ståldal X  Staffan Waerndt -  

Efson Goutom X     

Mikael Carlsson X     
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Vänsterpartiet (V) 
Rolf Wasteson X  Borna S. Rowshani T  
Birgit Hansson -  Silva Swensson -  
Barbro Sörman X     
Sverigedemokraterna (SD)      

David Bergquist X  Esa Örmä N Tom § 237 

Åsa Nyberg X  Vakant    
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§ 202 Dnr KFKS 2014/825-113 

Ny ersättare (L) i kommunfullmäktige 
 
Länsstyrelsen har utsett Lena Linnerborg till ny ersättare. 
 
- - - - - 
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§ 203 Dnr KFKS 2014/825-113 

Begäran om entledigande från uppdrag som ledamot i 
Nacka kommunfullmäktige från Henrik Barck (M) 

Beslut 
Kommunfullmäktige beviljar Henrik Barcks begäran om entledigande och överlämnar 
ärendet till länsstyrelsen för ny sammanräkning. 
 
- - - - - 
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§ 204 Dnr KFKS 2014/825-113 

Begäran om entledigande från uppdrag som ledamot i 
Nacka kommunfullmäktige från Silva Swensson (V) 

Beslut 
Kommunfullmäktige beviljar Silva Swenssons begäran om entledigande och överlämnar 
ärendet till länsstyrelsen för ny sammanräkning. 
 
- - - - - 
  



 
14 (78) 

 11 september 2017 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande

 

§ 205 

Protokolljusterare 

Beslut 
Kommunfullmäktige uppdrar åt Jan-Eric Jansson och Espen Bjordal att jämte ordföranden 
justera protokollet. Justeringen äger rum den 19 september 2017 kl 16 i Nacka stadshus, 
entréhuset plan 2. 
 
- - - - - 
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§ 206 Dnr KFKS 2017/596 

Interpellation - Säkra icke-användande av oseriösa 
bemanningsföretag 
Interpellation den 19 juni 2017 av Rolf Wasteson (V) 
 

Beslut 
Interpellationen anses besvarad. 

Handlingar i ärendet 
Svar 
Interpellation 
 
- - - - - 
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§ 207 Dnr KFKS 2017/595 

Interpellation - Brandsäkerhet i nya höga hus 
Interpellation den 19 juni 2017 av Christina Ståldal m fl (NL) 
 

Beslut 
Interpellationen anses besvarad. 
 

Handlingar i ärendet 
Svar 
Interpellation 
 
- - - - -   
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§ 208 Dnr KFKS 2014/825-113 

Val av ny ersättare (L) i styrelsen för Nacka vatten och 
avfall AB för tiden t.o.m. ordinarie bolagsstämma 2018 

Beslut 
Som ny ersättare väljs Peter Stare, Finntorpsvägen 12, 131 36 Nacka. 
 

Ärendets tidigare behandling 
Beslut i kommunfullmäktige den 19 juni 2017 
Ärendet bordlades. 
 
Beslut i kommunfullmäktige den 29 maj 2017 
Ärendet bordlades. 
 
Beslut i kommunfullmäktige den 24 april 2017 
Ärendet bordlades. 
 
Beslut i kommunfullmäktige den 6 mars 2017 
Ärendet bordlades. 
 
- - - - - 
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§ 209 Dnr KFKS 2014/825-113 

Begäran om entledigande från uppdrag som ersättare i 
utbildningsnämnden från Pernilla Fexdal (MP) samt val 
av ny ledamot och ny ersättare (MP) i 
utbildningsnämnden för tiden intill utgången av 2017 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att ta upp ärendet för behandling. 
 
Begäran om entledigande beviljas. 
 
Som ny ledamot väljs Anne Magnusson, Ekuddsvägen 3, 131 38 Nacka. 
 
Som ny ersättare väljs Henrik Hermansson, Magasinsgången 9, 131 31 Nacka. 
 
Notering 
Samtliga beslut i ärendet var eniga. 
 

Ärendets tidigare behandling 
Beslut i kommunfullmäktige den 19 juni 2017 
Ärendet bordlades. 
 
- - - - - 
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§ 210 Dnr KFKS 2014/825-113 

Begäran om entledigande från uppdrag som ledamot i 
styrelsen för Nacka Energi AB av Göran Fredriksson (L) 
samt val av ny ledamot och ny ersättare för tiden t.o.m. 
ordinarie bolagsstämma 2018 

Beslut 
Begäran om entledigande beviljas. 
 
Som ny ledamot väljs Johan Norman, Fredriksbergsvägen 29 132 48 Saltsjö-Boo. 
 
Val av ny ersättare bordläggs. 
 
- - - - - 
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§ 211 Dnr KFKS 2014/825-113 

Begäran om entledigande från uppdrag som gruppledare 
50% av Louise Ollivier (MP) samt val av ny gruppledare 
50% för tiden intill utgången av september 2018 

Beslut 
Begäran om entledigande beviljas. 
 
Som ny gruppledare 50% väljs Lisskulla Zayane, Ulvsjövägen 12, 138 33 Älta. 
 
- - - - - 
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§ 212 Dnr KFKS 2014/825-113 

Begäran om entledigande från uppdrag som 
deltidsengagerad förtroendevald 12,5% av Louise Ollivier 
(MP) samt val av ny deltidsengagerad förtroendevald 
12,5% för tiden intill utgången av 2018 

Beslut 
Begäran om entledigande beviljas. 
 
Som ny deltidsengagerad 12,5 % väljs Lisskulla Zayane, Ulvsjövägen 12, 138 33 Älta. 
 
- - - - - 
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§ 213 Dnr KFKS 2014/825-113 

Begäran om entledigande från uppdrag som ersättare i 
kommunstyrelsen av Louise Ollivier (MP) samt val av ny 
ersättare för tiden intill utgången av 2018 

Beslut 
Begäran om entledigande beviljas. 
 
Som ny ersättare väljs Lisskulla Zayane, Ulvsjövägen 12, 138 33 Älta. 
 
- - - - - 
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§ 214 Dnr KFKS 2014/825-113 

Begäran om entledigande från uppdrag som ledamot i 
styrelsen för Nacka Stadshus AB av Louise Ollivier (MP) 
samt val av ny ledamot och ny ersättare för tiden t.o.m. 
ordinarie bolagsstämma 2018 
 

Beslut 
Begäran om entledigande beviljas. 
 
Som ny ledamot väljs Sidney Holm, Nysätravägen 50, 131 33 Nacka. 
 
Som ny ersättare väljs Lisskulla Zayane, Ulvsjövägen 12, 138 33 Älta. 
 
- - - - - 
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§ 215 Dnr KFKS 2014/825-113 

Begäran om entledigande från uppdrag som ledamot i 
fritidsnämnden av Ingemar Sahlgren (C) samt val av ny 
ledamot för tiden intill utgången av 2017 

Beslut 
Begäran om entledigande beviljas. 
 
Som ny ledamot väljs Karin Rappsjö Emanuelli, Gamla Skolvägen 39 A, 133 35 
Saltsjöbaden. 
 
- - - - - 
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§ 216 Dnr KFKS 2014/825-113 

Begäran om entledigande från uppdrag som ersättare i 
fritidsnämnden av Karin Rappsjö Emanuelli (C) samt val 
av ny ersättare för tiden intill utgången av 2017 

Beslut 
Begäran om entledigande beviljas. 
 
Som ny ersättare väljs Martin Hedman, Ormingeringen 12A, 132 33 Saltsjö- Boo. 
 
- - - - - 
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§ 217 Dnr KFKS 2014/825-113 

Begäran om entledigande från uppdrag som ersättare i 
arbets- och företagsnämnden av Johan Hafström (M) 
samt val av ny ersättare för tiden intill utgången av 2017 

Beslut 
Begäran om entledigande beviljas. 
 
Som ny ersättare väljs Joachim Cederblad, Allévägen 2B, 132 42, Saltsjö-Boo. 
 
- - - - - 
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§ 218 Dnr KFKS 2014/825-113 

Begäran om entledigande från uppdrag som ersättare i 
överförmyndarnämnden av Anna Maria Eiderbrant 
Uhrström (KD) samt val av ny ersättare för tiden intill 
utgången av 2018 

Beslut 
Begäran om entledigande beviljas. 
 
Som ny ersättare väljs Maryam Herlin, Moravägen 1 A, 132 35 Saltsjö-Boo. 
 
- - - - - 
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§ 219 Dnr KFKS 2014/825-113 

Val av ny ersättare (L) i äldrenämnden för tiden intill 
utgången av 2017 efter Kurt Björkholm 

Beslut 
Val av ny ersättare bordläggs. 
 
- - - - - 
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§ 220 Dnr KFKS 2014/825-113 

Val av ny ersättare (L) till förbundsdirektionen för 
Södertörns brandförsvarsförbund för tiden intill 
utgången av 2018 efter Kurt Björkholm 

Beslut 
Val av ny ersättare bordläggs. 
 
- - - - - 
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§ 221 Dnr KFKS 2014/825-113 

Begäran om entledigande från uppdrag som ersättare i 
natur- och trafiknämnden av Johan Krogh (C) samt val 
av ny ersättare för tiden intill utgången av 2017 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att ta upp ärendet för behandling. 
Begäran om entledigande beviljas. 
 
Som ny ersättare väljs Ingemar Sahlgren, Rådjursstigen 11, 132 48 Saltsjö-Boo. 
 
Notering 
Samtliga beslut i ärendet var eniga. 
 
- - - - - 
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§ 222 Dnr KFKS 2014/825-113 

Begäran om entledigande från uppdrag som ersättare i 
miljö- och stadsbyggnadsnämnden av David S Lukose 
(MP) samt val av ny ersättare för tiden intill utgången av 
2017 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att ta upp ärendet för behandling. 
 
Begäran om entledigande beviljas. 
 
Som ny ersättare väljs Mats Marnell, Rödhakevägen 6A, 132 45 Saltsjö-Boo. 
 
Notering 
Samtliga beslut i ärendet var eniga. 
 
- - - - - 
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§ 223 Dnr KFKS 2014/825-113 

Val av ny nämndeman för tiden intill utgången av 2019 
efter Richard Wendt (M) som entledigats från sitt 
uppdrag 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att ta upp ärendet för behandling. 
 
Ärendet bordläggs. 
 
Notering 
Samtliga beslut i ärendet var eniga. 
 
- - - - - 
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§ 224 Dnr KFKS 2014/825-113 

Begäran om entledigande från uppdrag som 
deltidsengagerad förtroendevald 100% från Martin 
Hellströmer (S) samt val av ny deltidsengagerad 
förtroendevald 100% för tiden intill utgången av 2018 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att ta upp ärendet för behandling. 
 
Begäran om entledigande beviljas. 
 
Som ny deltidsengagerad förtroendevald 100 % väljs Godwyll Osei-Amoako, 
Henriksdalsringen 95, 13132 Nacka. 
 
Paragrafen förklaras omedelbart justerad. 
 
Notering 
Samtliga beslut i ärendet var eniga. 
 
- - - - - 
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§ 225 Dnr KFKS 2014/825-113 

Begäran om entledigande från uppdrag som ledamot i 
fritidsnämnden från Natalia Davaro (MP) samt val av ny 
ledamot för tiden intill utgången av 2017 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att ta upp ärendet för behandling. 
 
Begäran om entledigande beviljas. 
 
Som ny ledamot väljs Pernilla Fexdal, Vintervägen 1A, 132 41 Saltsjö-Boo. 
 
Notering 
Samtliga beslut i ärendet var eniga. 
 
- - - - - 
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§ 226 Dnr KFKS 2014/825-113 

Begäran om entledigande från uppdrag som ledamot i 
valnämnden från Leif Lingbert (M) samt val av ny 
ledamot för tiden intill utgången av 2018 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att ta upp ärendet för behandling. 
 
Begäran om entledigande beviljas. 
 
Val av ny ledamot bordläggs. 
 
Notering 
Samtliga beslut i ärendet var eniga. 
 
- - - - - 
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§ 227 Dnr KFKS 2014/825-113 

Begäran om entledigande från uppdrag som ersättare i 
socialnämnden från Dennis Smidt (KD) samt val av ny 
ersättare för tiden intill utgången av 2018 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att ta upp ärendet för behandling. 
 
Begäran om entledigande beviljas. 
 
Som ny ersättare väljs Anna Magni, Fannydals strandväg 19A, 131 41 Nacka. 
 
Notering 
Samtliga beslut i ärendet var eniga. 
 
- - - - - 
 
 
 
  



 
37 (78) 

 11 september 2017 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande

 

§ 228 Dnr KFKS 2017/641 

Exploateringsavtal för Furuvägen, fastigheten Sicklaön 
125:3, Finntorp 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att kommunen skall ingå föreslaget exploateringsavtal med 
Skandia Bostäder AB avseende detaljplan för Furuvägen, fastigheten Sicklaön 125:3, 
Finntorp på västra Sicklaön.  

Ärende 
Syftet med projektet är att kunna komplettera kvarteret Furuvägen-Helgessons väg- 
Värmdövägen i Finntorp med nya bostäder i enlighet med översiktsplanens intentioner om 
en förtätning på västra Sicklaön.  
 
Exploateringsavtalet innebär att kommunen åtar sig att ansöka om fastighetsbildning för 
mindre fastighetsregleringar samt projektera och bygga ut allmänna anläggningar i en 
mindre omfattning. Kommunen bevakar vidare att gestaltningen för byggnation och 
anläggningar på kvartersmark följs. Exploatören bekostar förrättningen och de allmänna 
anläggningarna, erlägger anslutningsavgift för VA och tunnelbanebidrag. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 28 augusti 2017 § 205 
Exploateringsenhetens tjänsteskrivelse den 11 juli 2017 
Exploateringsavtal med Skandia Bostäder AB inklusive bilagor 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 28 augusti 2017 § 205 
Kommunstyrelsen föreslog att kommunfullmäktige, under förutsättning att Skandia 
Bostäder AB inkommer med bankgaranti innan kommunfullmäktiges sammanträde den 11 
september, beslutar att kommunen skall ingå föreslaget exploateringsavtal med Skandia 
Bostäder AB avseende detaljplan för Furuvägen, fastigheten Sicklaön 125:3, Finntorp på 
västra Sicklaön. Inkommer inte bankgaranti bordläggs ärendet i kommunfullmäktige. 
 

Yrkanden 
Cathrin Bergenstråhle (M) yrkade, med instämmande av Christina Ståldal (NL), bifall till 
kommunstyrelsens förslag. 
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David Bergquist (SD) yrkade avslag på kommunstyrelsens förslag. 

Beslutsgång 
Med avslag på David Bergquists yrkande beslutade kommunfullmäktige i enlighet med 
Cathrin Bergenstråhles yrkande. 

Protokollsanteckningar 
Khashayar Farmanbar (S) lät anteckna följande för Socialdemokraternas fullmäktigegrupp. 
 
”Centrala Nacka går mot ökat behov att hantera dagvatten som följd av förtätning och mer 
hårdgjorda ytor. Därför är det glädjande att se att vårt förslag, som vi motionerade om 
redan 2014, att använda genomsläppliga material på bl.a. parkeringsplatser för att få ökad 
hållbarhet i byggandet nu återfinns i detta avtal.” 
 
Rolf Wasteson (V) lät anteckna följande för Vänsterpartiets fullmäktigegrupp. 
 
”Storstockholm och särskilt Nacka är i stort behov av nya bostäder och särskilt då 
hyresbostäder. Därför är det positivt att det nu kan komma att byggas några i Finntorp. 
Samtidigt är det alltid en balansgång mellan bostadsbehovet och vilka värden som ev kan 
komma att försvinna eller skadas av en byggnation. Det ursprungliga planförslaget för 
Furuvägen var av den karaktären att ”kostnaden” var för hög för det värde i form av nya 
bostäder som skapades. Efter omarbetning så har det blivit bättre om än inte helt bra. Hus 
möts med bara ca fem meter mellan hörnen. Ändringen har dock inneburit att 
Vänsterpartiet väljer att acceptera förslaget. 
 
Om man studerar området så finner man att en nybyggnation av bostäder ca 50 meter 
längre åt väster varit att föredra. Där finns en skogsbacke utan större värden som dessutom 
skulle ha kunnat rymma betydligt fler än de 22 lägenheter som nu är aktuella utan att 
förstöra en fin befintlig miljö. Men problemet är att det är den privata fastighetsägaren som 
tar initiativ till planering och byggnation, inte kommunen utifrån en uttalad vilja till en viss 
stadsutveckling. Det är enbart när kommunen själv är fastighetsägare som man tar 
planinitiativ.” 
 
Christina Ståldal lät anteckna följande för Nackalistans fullmäktigegrupp. 
 
”Med tvekan godkände Nackalistan planen för Furuvägen. Tvekan gällde att den bröt mot 
vad man hade bestämt i översiktsplanen med områdets karaktär med relativt stora 
parkliknande naturområden mellan husen. Här planeras för tillkommande hus som står 
relativt nära de gamla husen. Eftersom tillskottet av hus ändå är så begränsat så beslöt vi 
ändå att godkänna det omarbetade förslaget.” 
 
- - - - - 
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§ 229 Dnr KFKS 2014/905-214 

Detaljplan för Furuvägen, fastigheten Sicklaön 125:3, 
Finntorp på västra Sicklaön 

Beslut 
Kommunfullmäktige antar planförslaget. 

Ärende 
Detaljplanen möjliggör för uppförandet av cirka 22 lägenheter i två nya flerbostadshus på 
fastigheten Sicklaön 125:3 i Finntorp, mellan Furuvägen, Helgesons väg och Gamla 
Värmdövägen. Syftet är att utveckla kvarteret med hänsyn till områdets kulturmiljö, 
bebyggelsestruktur och naturvärden, liksom att stärka skyddet för dessa värden. 
Detaljplanen överensstämmer med översiktsplanens intentioner om en förtätning på västra 
Sicklaön.  
 
Planarbetet bekostas av fastighetsägaren och detaljplanens genomförande medför inga 
exploateringskostnader för kommunen. Exploatören ska i enlighet med beslut i 
kommunfullmäktige erlägga ett medfinansieringsbidrag till kommunen för den 
markvärdesökning som utbyggnaden av tunnelbanan på västra Sicklaön innebär vilket ger 
en intäkt för kommunen.  

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 28 augusti 2017 § 206 
Miljö- och stadsbyggnadsnämnden den 28 juni 2017 § 132 
Planenhetens tjänsteskrivelse den 1 juni 2017 
Granskningsutlåtande 
Planbeskrivning 
Plankarta 
Gestaltningsprogram 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 28 augusti 2017 § 206 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige att anta planförslaget under förutsättning 
att Skandia Bostäder AB inkommer med bankgaranti innan kommunfullmäktiges 
sammanträde den 11 september. Inkommer inte bankgaranti bordläggs ärendet i 
kommunfullmäktige. 

Beslut i miljö- och stadsbyggnadsnämnden den 27 juni 2017 § 99 
Miljö- och stadsbyggnadsnämnden tillstyrkte planförslaget och föreslog att 
kommunfullmäktige antar planförslaget. 
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Yrkanden 
Cathrin Bergenstråhle (M) yrkade, med instämmande av Christina Ståldal (NL), bifall till 
kommunstyrelsens förslag. 
 
David Bergquist (SD) yrkade avslag på kommunstyrelsens förslag. 
 

Beslutsgång 
Med avslag på David Bergquists yrkande beslutade kommunfullmäktige i enlighet med 
Cathrin Bergenstråhles yrkande. 

Protokollsanteckningar 
Christina Ståldal lät anteckna följande för Nackalistans fullmäktigegrupp. 
 
”Med tvekan godkände Nackalistan planen för Furuvägen. Tvekan gällde att den bröt mot 
vad man hade bestämt i översiktsplanen med områdets karaktär med relativt stora 
parkliknande naturområden mellan husen. Här planeras för tillkommande hus som står 
relativt nära de gamla husen. Eftersom tillskottet av hus ändå är så begränsat så beslöt vi 
ändå att godkänna det omarbetade förslaget.” 
 
Rolf Wasteson (V) lät anteckna följande för Vänsterpartiets fullmäktigegrupp. 
 
”Storstockholm och särskilt Nacka är i stort behov av nya bostäder och särskilt då 
hyresbostäder. Därför är det positivt att det nu kan komma att byggas några i Finntorp. 
Samtidigt är det alltid en balansgång mellan bostadsbehovet och vilka värden som ev kan 
komma att försvinna eller skadas av en byggnation. Det ursprungliga planförslaget för 
Furuvägen var av den karaktären att ”kostnaden” var för hög för det värde i form av nya 
bostäder som skapades. Efter omarbetning så har det blivit bättre om än inte helt bra. Hus 
möts med bara ca fem meter mellan hörnen. Ändringen har dock inneburit att 
Vänsterpartiet väljer att acceptera förslaget. 
 
Om man studerar området så finner man att en nybyggnation av bostäder ca 50 meter 
längre åt väster varit att föredra. Där finns en skogsbacke utan större värden som dessutom 
skulle ha kunnat rymma betydligt fler än de 22 lägenheter som nu är aktuella utan att 
förstöra en fin befintlig miljö. Men problemet är att det är den privata fastighetsägaren som 
tar initiativ till planering och byggnation, inte kommunen utifrån en uttalad vilja till en viss 
stadsutveckling. Det är enbart när kommunen själv är fastighetsägare som man tar 
planinitiativ.” 
 
- - - - - 
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§ 230 Dnr KFKS 2015/828-251 

Ramavtal med Brf Betsövägen (”Röda längan”) om 
området Sarvträsk/Ormingehus, fastigheten Orminge 
46:4 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att ingå föreslaget ramavtal mellan kommunen och 
bostadsrättsföreningen Betsövägen, för området Sarvträsk/Ormingehus, fastigheten 
Orminge 46:4. 

Ärende 
Ett planprogram för centrala Orminge antogs hösten 2015 med mål om ett levande, tryggt 
och attraktivt stadsdelscentrum för boende, besökare och företag och som utvecklar 
Orminges karaktär och identitet. Området Sarvträsk och Ormingehus omfattar bland annat 
fastigheten Orminge 46:4 och ska enligt planprogrammet detaljplaneläggas. 
Inom kommande detaljplan planeras bostäder, verksamheter, förskola, aktivitetsstråk och 
dagvattendamm. Bostadsrättsföreningen Betsövägen, som äger aktuell fastighet, och 
därmed är exploatör, planerar en påbyggnad av befintlig byggnad, ”Röda längan”, med tre 
våningar samt en inklädnad av fasaden. Ramavtalet tydliggör parternas förväntningar och 
avsikter med den kommande planläggningen och exploateringen samt redovisar översiktligt 
vilka kostnader som bedöms uppkomma och vem som ska stå för dem. 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 28 augusti 2017 § 207 
Exploateringsenhetens tjänsteskrivelse den 23 maj 2017 
Ramavtal för Sarvträsk & Ormingehus, Orminge 
Bilaga 1 – Kostnadsfördelning  

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 28 augusti 2017 § 207 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta att ingå föreslaget ramavtal mellan 
kommunen och bostadsrättsföreningen Betsövägen, för området Sarvträsk/Ormingehus, 
fastigheten Orminge 46:4. 

Yrkanden 
Cathrin Bergenstråhle (M) yrkade bifall till kommunstyrelsens förslag. 

Beslutsgång 
Kommunfullmäktige beslutade i enlighet med Cathrin Bergenstråhles yrkande. 
- - - - - 
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§ 231 Dnr KFKS 2017/634 

Omreglering av tomträttsavgäld och erbjudande om 
friköp för radhus, Erstaviksvägen i Älta 

Beslut 
Kommunfullmäktige fastställer tomträttsavgälder och friköpspris enligt nedan: 
 

Fastighet Årlig avgäld Friköpspris 

Älta 11:2 23 745 kr 791 500 kr 

Älta 11:4 23 745 kr 791 500 kr 

Älta 11:6 23 745 kr 791 500 kr 
Älta 11:8 23 745 kr 791 500 kr 
Älta 11:9 23 745 kr 791 500 kr 
Älta 11:10 23 745 kr 791 500 kr 
Älta 11:11 24 120 kr 804 000 kr 
Älta 11:14 23 895 kr 796 500 kr 
Älta 11:19 23 745 kr 791 500 kr 

Älta 11:20 24 000 kr 800 000 kr 
Älta 11:22 23 745 kr 791 500 kr 
Älta 11:26 23 775 kr 792 500 kr 

Den årliga avgälden ska gälla från och med den 1 juli 2019 och under kommande 
10-årsperiod. 
Friköpspriserna förutsätter att framställan om friköp görs senast den 31 december 
2017 och att av tomträttshavaren undertecknat köpekontrakt kommit in till 
kommunen senast tre månader efter nämnda tidpunkt. 

Ärende 
Ärendet avser omreglering av tomträttsavgäld för 12 bostadsfastigheter (radhus) där 
innevarande avgäldsperiod löper ut den 30 juni 2019. Nuvarande avgäld är 15 000 kr per år 
för Älta 11:26 och 14 100 kr per år och fastighet för övriga fastigheter. 
 
De nya avgälderna varierar mellan 23 745 - 24 120 kr per år och fastighet. 
 
Avgäldsperiodens längd är på 10 år och innevarande period löper ut den 30 juni 2019. 
Detta innebär, för att kommunen ska kunna utnyttja sin rätt att höja nuvarande avgäld, att 
överenskommelse om ny avgäld måste träffas med respektive tomträttshavare senast den 
30 juni 2018. 
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Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 28 augusti 2017 § 208 
Enhetens för fastighetsutveckling tjänsteskrivelse den 6 juli 2017 
Karta 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 28 augusti 2017 § 208 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
Kommunfullmäktige fastställer tomträttsavgälder och friköpspris enligt nedan: 
 

Fastighet Årlig avgäld Friköpspris 

Älta 11:2 23 745 kr 791 500 kr 

Älta 11:4 23 745 kr 791 500 kr 

Älta 11:6 23 745 kr 791 500 kr 
Älta 11:8 23 745 kr 791 500 kr 
Älta 11:9 23 745 kr 791 500 kr 
Älta 11:10 23 745 kr 791 500 kr 
Älta 11:11 24 120 kr 804 000 kr 
Älta 11:14 23 895 kr 796 500 kr 
Älta 11:19 23 745 kr 791 500 kr 

Älta 11:20 24 000 kr 800 000 kr 
Älta 11:22 23 745 kr 791 500 kr 
Älta 11:26 23 775 kr 792 500 kr 

Den årliga avgälden ska gälla från och med den 1 juli 2019 och under kommande 
10-årsperiod. 
Friköpspriserna förutsätter att framställan om friköp görs senast den 31 december 
2017 och att av tomträttshavaren undertecknat köpekontrakt kommit in till 
kommunen senast tre månader efter nämnda tidpunkt. 

Kommunstyrelsen beslutade för egen del, under förutsättning av kommunfullmäktiges 
beslut enligt ovan, följande: 

1. Kommunstyrelsen ger i uppdrag till markchefen att för kommunens räkning 
underteckna avtalen om omreglering av tomträttsavgäld. 

2. Kommunstyrelsen befullmäktigar stadsjuristen eller den hon i sitt ställe sätter, att 
föra kommunens talan i domstol i mål om omreglering av de av 
kommunfullmäktige fastställda tomträttsavgälderna. 

 

Yrkanden 
Mats Gerdau (M) yrkade, med instämmande av Monica Brohede Tellström (L), bifall till 
kommunstyrelsens förslag. 
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Beslutsgång 
Kommunfullmäktige beslutade i enlighet med Mats Gerdaus yrkande. 
 

Protokollsanteckningar 
Helena Westerling (S) lät anteckna följande för Socialdemokraternas fullmäktigegrupp. 
 
”Det finns en rimlighet att kunna äga marken som ens hus står på, likväl det finns stor 
rimlighet att kunna hyra den marken. Därför har vi ingen principiell motsättning mot den 
typ av affär. Samtidigt tycker vi att det är fel att så kraftigt rabattera markförsäljningen på 
det sätt som majoriteten gör. Det bryter mot likabehandlingen då Nackaborna gemensamt 
får vara med och finansiera ett fåtals markinvestering, medan de som bor i exempelvis 
hyreslägenheter inte alls åtnjuter motsvarande rabatt. Därtill riskerar detta beslut att bryta 
mot principen att inte skänka allmän egendom. Vi har också motionerat om att se över 
principerna för detta.” 
 
Rolf Wasteson (V) lät anteckna följande för Vänsterpartiets fullmäktigegrupp. 
 
”Vänsterpartiet har tidigare motsatt sig försäljning av tomträtter på det sätt som nu erbjuds 
i det aktuella området. Det var vår linje när, för ett flertal år sedan, ett rambeslut togs om 
att erbjuda tomträttshavare friköp. Mot bakgrunden av det beslutet och att ett flertal tomter 
redan friköpts så röstar vi inte mot friköp i detta ärende, vi menar att det är rimligt att alla 
tomträttshavare behandlas lika.  
 
Men den inställningen är dock prissättningen vi friköp problematisk. Här erbjuds friköp till 
halva marktaxeringsvärdet. Vid andra friköp, t ex när bostadsrättsföreningarna på 
Henriksdal fick (eller snarare uppmanades av kommunen att) friköpa sin mark så gällde 
istället fulla marknadsvärdet. Om kommunen ska erbjuda friköp av tomträttsmark så måste 
en entydig princip fastställas för att inte behandla boende olika.” 
 
- - - - - 
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§ 232 Dnr KFKS 2017/583 

Omreglering av tomträttsavgäld för fastigheten 
Skarpnäs 5:5 – Kummelbergets industriområde, 
Gjutarvägen 2, Boo  

Beslut 
1. Kommunfullmäktige fastställer den årliga tomträttsavgälden för fastigheten 

Skarpnäs 5:5 till 88 000 kr per år att gälla fr.o.m. den 1 april 2019 och under 
kommande 10-årsperiod. 

2. Kommunfullmäktige erbjuder tomträttshavaren att friköpa tomträtten för  
2 935 000 kr. Detta pris förutsätter att framställan om friköp görs före 
omregleringstidpunkten den 31 oktober 2017 och att köpekontrakt har 
undertecknats av tomträttshavaren senaste tre månader efter nämnda tidpunkt. 

 

Ärende 
Fastigheten Skarpnäs 5:5, är upplåten med tomträtt för industriverksamhet sedan den 1 
april 1999. Omregleringstidpunkten är den 31 mars 2019. Tomträttsavgälden för 
fastigheten Skarpnäs 5:5 höjs från 46 700 kr per år till 88 000 kr per år. Vidare får 
tomträttshavaren erbjudande om att friköpa tomträtten för 2 935 000 kr. Erbjudandet att få 
friköpa till detta pris upphör den 31 mars 2018.  
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 28 augusti 2017 § 209 
Enhetens för fastighetsutveckling tjänsteskrivelse den 20 juni 2017 
Värdeutlåtande Skarpnäs 5:4 
Mikrokarta Kummelberget 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 28 augusti 2017 § 209 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut. 

1. Kommunfullmäktige fastställer den årliga tomträttsavgälden för fastigheten 
Skarpnäs 5:5 till 88 000 kr per år att gälla fr.o.m. den 1 april 2019 och under 
kommande 10-årsperiod. 

2. Kommunfullmäktige erbjuder tomträttshavaren att friköpa tomträtten för  
2 935 000 kr. Detta pris förutsätter att framställan om friköp görs före 
omregleringstidpunkten den 31 oktober 2017 och att köpekontrakt har 
undertecknats av tomträttshavaren senaste tre månader efter nämnda tidpunkt. 
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Kommunstyrelsen beslutade för egen del, under förutsättning av kommunfullmäktiges 
beslut enligt ovan, följande: 
Kommunstyrelsen befullmäktigar stadsjuristen, eller den hon sätter i sitt ställe, att föra 
kommunens talan i domstol i mål om omreglering av tomträttsavgälden för fastigheten 
Skarpnäs 5:5 i det fall någon överenskommelse med tomträttshavaren inte kan träffas 
senast den 31 mars 2018. 
 

Yrkanden 
Helena Westerling (S) yrkade, med instämmande av Mats Gerdau (M), Sidney Holm (MP), 
Monica Brohede Tellström (L) och Bosse Ståldal (NL), bifall till kommunstyrelsens förslag. 
 
Borna Rowshani (V) yrkade, med instämmande av David Bergquist (SD), avslag på punkt 
två om friköp av fastigheten. 
 

Beslutsgång 
Kommunfullmäktige beslutade i enlighet med Helena Westerlings yrkande gällande punkt 
ett. 
 
Med avslag på Borna Rowshanis yrkande beslutade kommunfullmäktige i enlighet med 
Helena Westerlings yrkande gällande punkt två. 
 

Reservationer 
Borna Rowshani reserverade sig mot beslutet för Vänsterpartiets fullmäktigegrupp och 
ingav följande. 
 
”Vänsterpartiet motsätter sig att kommunen säljer fastigheter, särskilt när det gäller i 
verksamhetsområden. Genom att sälja fastigheterna istället för att upplåta dem med 
tomträtt avhänder sig kommunen rådigheten över marken. På lång sikt kan det finnas 
behov av annat utnyttjande av marken, något som nu i praktiken omöjliggörs genom 
försäljningen. Ekonomiskt är det inte heller någon nackdel att upplåta med tomträtt, 
kommunen kommer i det fallet att få en avgäld som minst motsvarar kommunens 
alternativkostnad för högre lån.” 
 

Protokollsanteckningar 
Helena Westerling lät anteckna följande för Socialdemokraternas fullmäktigegrupp. 
 
”Vi socialdemokrater anser att kommunen bör äga mark för att långsiktigt kunna råda över 
utveckling och kommande behov för användning av marken. När Nacka gång efter annan 
vid omreglering av tomträttsavgäld också erbjuder friköp av marken tycker vi det är 
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kortsiktigt tänkande för att få in pengar till kommunen. Snart har vi inte någon mark kvar 
att sälja, vad göra då? I det här fallet ser vi dock att den mesta marken runt om den aktuella 
fasigheten redan sålts, och det är svårt att uppbringa ett sammanhängande markområde 
som ger det strategiska värde och rådighet över marken som vi syftar till att Nackaborna 
ska ha. Därför ser vi här att det kan vara rimligt att sälja marken i stället för att bibehålla 
några enstaka tomter i ett större område.” 
 
- - - - - 
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§ 233 Dnr KFKS 2017/555 

Kundval musikskola utökas till kundval kulturskola 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar följande. 
 

1. Nuvarande kundval musikskola ändras till att omfatta musik, teater, bild, form, dans, 
cirkus och annan skapande verksamhet under det nya namnet kundval kulturskola. 

2. Kundval kulturskola gäller för barn från 7-19 år som är folkbokförda i Nacka. 
3. Kundval kulturskola gäller även för unga från 20-24 år, som är folkbokförda i 

Nacka och som har beviljats plats inom särskola.  
4. Den som omfattas av kundvalet har rätt att nyttja maximalt fyra checkar samtidigt 

per år, varav maximalt två får vara checkar för enskild ämnesundervisning inom 
valfritt musikämne och maximalt två klippkortcheckar. 

5. Kommunfullmäktige fastställer checktyper, checkbelopp och elevavgifter enligt 
följande.   
 

 
  

6. Barn och unga mottagna i särskola erhåller dubbla checkar per elevplats. 
7. Barn och unga som lever i familjer som beviljats och alltjämt får ekonomiskt 

bistånd är befriade från att betala elevavgift inom kundvalet kulturskola på fritiden. 
Ansökan om avgiftsbefrielse ska göras terminsvis. 

8. Beslutet om kundval kulturskola på fritiden ska träda i kraft den 15 juni 2018. 
9. Kommunfullmäktige noterar att kulturnämnden avser att utanför kundval 

kulturskola på fritiden fortsatt erbjuda befintlig, avgiftsfri kulturkursverksamhet och 
lovverksamhet, som inte ställer krav på föranmälan. 

 

Checkbelopp och avgifter kulturskola

Kronor per barn/

elev per år

Avgift per elev 

och termin

Ämneskurs musik 9 258                        1 080                 

Musik grupp ≤ 12 elever 5 270                        530                    

Musik grupp ≥ 13 elever 2 748                        530                    

Övrig kultur ≤ 12 elever 5 600                        900                    

Övrig kultur ≥ 13 elever 2 800                        900                    

Dans & teater ≤ 12 elever 6 300                        1 200                 

Dans & Teater ≥ 13 elever 3 150                        1 200                 

Cirkus med golv‐ och luftakrobatik 9 000                        1 750                 

Klippkort á 8 lektioner 1 760                        250                    
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Ärende 
I dag är Nackas musik- och kulturskoleverksamhet på fritiden för barn och ungdomar upp 
till 19 år, uppdelat i två finansieringssystem; 1) kundval musikskola som finansieras genom 
checkersättning baserat på medborgarnas val av aktivitet och 2) prestationsbaserade avtal 
inom kulturkursverksamheten. Det tudelade systemet har bland annat resulterat i ojämlika 
förutsättningar för medborgare och anordnare samt svårigheter för nyetablering och 
utveckling av mångfalden i Nacka.  
 
Inför höstterminen 2018 inför kommunen ett enhetligt kundval för all musik- och 
kulturskoleverksamhet på fritiden för barn och ungdomar 7-19 år, som är folkbokförda i 
Nacka och för ungdomar från 20-24 år som tidigare beviljats plats i särskola och är 
folkbokförda i Nacka med namnet kundval kulturskola. Var och en inom målgruppen ska 
kunna välja maximalt fyra verksamheter (=beviljas checkar för) samtidigt, varav maximalt 
två får nyttjas för enskild ämnesundervisning inom valfritt musikämne, och maximalt två 
klippkortcheckar. Ersättningsnivåer och elevavgifter blir mer likvärdiga jämfört med dagens 
system och att det införs en klippkort-check à åtta lektioner per termin för barn 13-19 år. 
Sammantaget innebär det att fler barn och ungdomar får möjlighet att delta i 
kulturskoleaktiviteter på sin fritid, vilket förbättrar förutsättningarna för valfrihet, mångfald 
och höjd kvalitet. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 28 augusti 2017, § 210 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 7 augusti 2017 
Kulturnämndens beslut den 23 maj 2017, § 27 
Rapport, Utredning utökat kundval kulturskoleverksamhet på fritiden 
Reglemente för kundval  
Specifika auktorisationsvillkor 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 28 augusti 2017, § 210 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige att besluta följande. 

1. Nuvarande kundval musikskola ändras till att omfatta musik, teater, bild, form, dans, 
cirkus och annan skapande verksamhet under det nya namnet kundval kulturskola. 

2. Kundval kulturskola gäller för barn från 7-19 år som är folkbokförda i Nacka. 
3. Kundval kulturskola gäller även för unga från 20-24 år, som är folkbokförda i 

Nacka och som har beviljats plats inom särskola.  
4. Den som omfattas av kundvalet har rätt att nyttja maximalt fyra checkar samtidigt 

per år, varav maximalt två får vara checkar för enskild ämnesundervisning inom 
valfritt musikämne och maximalt två klippkortcheckar. 
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5. Kommunfullmäktige fastställer checktyper, checkbelopp och elevavgifter enligt 
följande.   
 

 
6. Barn och unga mottagna i särskola erhåller dubbla checkar per elevplats. 
7. Barn och unga som lever i familjer som beviljats och alltjämt får ekonomiskt 

bistånd är befriade från att betala elevavgift inom kundvalet kulturskola på fritiden. 
Ansökan om avgiftsbefrielse ska göras terminsvis. 

8. Beslutet om kundval kulturskola på fritiden ska träda i kraft den 15 juni 2018. 
9. Kommunfullmäktige noterar att kulturnämnden avser att utanför kundval 

kulturskola på fritiden fortsatt erbjuda befintlig, avgiftsfri kulturkursverksamhet och 
lovverksamhet, som inte ställer krav på föranmälan. 

Beslut i kulturnämnden den 23 maj 2017, § 27 
Kulturnämnden beslutade att föreslå kommunfullmäktige att besluta följande: 

1. Kommunfullmäktige beslutar att ändra nuvarande kundval musikskola till att 
omfatta alla typer av kulturskoleämnen under det nya namnet kundval 
kulturskoleverksamhet på fritiden. 

2. Kommunfullmäktige beslutar att kundval kulturskoleverksamhet på fritiden ska 
gälla för barn från 7-19 år som är folkbokförda i Nacka. 

3. Kommunfullmäktige beslutar att kundval kulturskoleverksamhet på fritiden ska 
gälla även för unga från 20-24 år, som är folkbokförda i Nacka och som har 
beviljats plats inom särskola.  

4. Kommunfullmäktige beslutar att de som omfattas av kundvalet ska ha rätt att nyttja 
maximalt fyra checkar samtidigt per år, varav maximalt två får vara checkar för 
enskild ämnesundervisning inom valfritt musikämne, och maximalt två 
klippkortcheckar. 

5. Kommunfullmäktige fastställer checktyper, checkbelopp och elevavgifter enligt 
följande:   

Checkbelopp och avgifter kulturskola

Kronor per barn/

elev per år

Avgift per elev 

och termin

Ämneskurs musik 9 258                        1 080                 

Musik grupp ≤ 12 elever 5 270                        530                    

Musik grupp ≥ 13 elever 2 748                        530                    

Övrig kultur ≤ 12 elever 5 600                        900                    

Övrig kultur ≥ 13 elever 2 800                        900                    

Dans & teater ≤ 12 elever 6 300                        1 200                 

Dans & Teater ≥ 13 elever 3 150                        1 200                 

Cirkus med golv‐ och luftakrobatik 9 000                        1 750                 

Klippkort á 8 lektioner 1 760                        250                    
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6. Kommunfullmäktige beslutar att barn och unga mottagna i särskola erhåller dubbla 

checkar per elevplats. 
7. Kommunfullmäktige beslutar om avgiftsbefrielse inom kundval 

kulturskoleverksamhet på fritiden för barn och unga som lever i familjer som 
beviljats ekonomiskt bistånd. 

8. Kommunfullmäktige beslutar att kundval kulturskoleverksamhet på fritiden ska 
träda i kraft den 15 juni 2018. 

 

Yrkanden 
Mattias Qvarsell (S) yrkade, med instämmande av Hans Peters (C), Oliver Rykatkin (M), 
Mathias Zachariassen (MP), Lydia Liu (KD), Tobias Nässén (M) och Monica Brohede 
Tellström (L) och bifall till kommunstyrelsens förslag. 
 
Bosse Ståldal (NL) yrkade bifall till kommunstyrelsens förslag med den justeringen att 
verksamheten ska omfatta barn från sex år och därmed anpassas till skolverksamheten.  
 
Barbro Sörman (V) yrkade att punkt fem skulle ändras så att avgifterna för deltagande i 
kulturskolan, oavsett konstform, ska vara på samma nivå som för musik. 
 

Beslutsgång 
Kommunfullmäktige avslog Bosse Ståldals och Barbro Sörmans båda ändringsyrkanden 
och beslutade i enlighet med Mattias Qvarsell yrkande, att bifalla kommunstyrelsens 
förslag. 
 

Reservation 
Barbro Sörman reserverade sig mot beslutet för Vänsterpartiets fullmäktigegrupp och ingav 
följande. 

Checkbelopp och avgifter 

kulturskoleverksamhet på fritiden i 

Nacka

Kronor per 

barn/

elev per år

Avgift per 

elev 

och termin

Ämneskurs musik 9 258                1 080            

Musik grupp ≤ 12 elever 5 270                530               

Musik grupp ≥ 13 elever 2 748                530               

Övrig kultur ≤ 12 elever 5 600                900               

Övrig kultur ≥ 13 elever 2 800                900               

Dans & teater ≤ 12 elever 6 300                1 200            

Dans & Teater ≥ 13 elever 3 150                1 200            

Cirkus med golv‐ och luftakrobatik 9 000                1 750            

Klippkort á 8 lektioner 1 760                250               
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”Vänsterpartiet är allmänt kritiska till systemet med kundval och konkurrensutsättning av 
kommunens verksamhet, så även vad gäller kulturskolan. Men det förhindrar inte att vi 
ändå ser mycket positivt på beslutet om kulturskola, Vänsterpartiet har haft det med j sina 
budgetförslag i mer än 15 år och nu för ett knappt år sedan också lagt en motion om det.  
Beslutet om kulturskola nu är en bra reform som kom halvvägs! Det är en utveckling i rätt 
riktning som kommer att ge fler av Nackas ungdomar större möjligheter att utveckla sina 
kreativa förmågor och intressen. Genom kultur tränas både uttrycksförmåga och empati 
och kurserna ger både glädje och stolthet. Målet är att kulturkurserna skall nå ut till grupper 
som idag inte tar del av kulturutbudet; ungdomar i socioekonomiskt utsatta familjer, 
ungdomar med funktionsvariation, samt tonåringar och pojkar. Den extra satsningen på 
elever med funktionsvariation ser vi som en av de viktigaste reformerna i förändringen. 
Förslaget öppnar även för kurser i nya konstformer.  
Men Nacka kunde nått längre! Prisskillnaderna mellan kurserna är stor. Kurserna j Dans & 
Teater är mer än dubbelt så dyrt mot musikkurserna. Skillnaden i kursavgifter motsvarar: 
inte alls kostnadsdifferensen. Därför yrkade Vänsterpartiet att prislappen oavsett 
konstform skulle vara densamma. Det är svårt att motivera att en dansande elev skall betala 
mer för sina kurser än en musicerande elev.  
Vänsterpartiet tycker detta är en orättvisa och kommer fortsätta arbeta för att 
kursavgifterna hamnar på en nivå där ingen ungdom ställs utanför. I våra budgetförslag har 
vi yrkat på sänkta avgifter för musikskolan och på sikt nolltaxa - det är således vad vi vill 
även för kulturskolan.” 
 

Protokollsanteckningar 
Hans Peters lät anteckna följande för Allianspartiernas fullmäktigegrupper. 
 
”Alliansen i kulturnämnden initierade 2014 frågan om att utvidga kundvalet inom kulturen 
till att omfatta även kulturkurser såsom dans, teater, bild, cirkus mm. Detta skrevs in som 
en del i majoritetsprogrammet efter valet 2014 och efter att ha utretts under åren 2015-
2016 är vi nu redo att gå vidare. Kulturnämndens förslag innebär att från höstterminen 
2018 införs ett checksystem där anordnarna som blivit auktoriserade får betalt per elev och 
termin. Redan 2007 infördes kundval inom musikskolan, vilket den röd-gröna oppositionen 
röstade nej till. Det nya kundvalet fick mycket positiva effekter genom att kön till 
kommunala musikskolan försvann och vi fick in sex privata musikskolor som också 
levererar undervisning till Nackas barn- och unga. Nu gör vi likaledes inom övriga 
kultursektorn. Vi tror att det kommer att öka utbudet av kulturkurser och det kan också 
stimulera framväxten av nya ämnen och locka fler elever. För nästan alla kurser kommer 
deltagaravgifterna att sänkas jämfört med nu och vi tror det kommer att öka 
tillgängligheten för många.” 
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Mathias Zachariassen lät anteckna följande för Miljöpatiets fullmäktigegrupp. 
 
”Miljöpartiet har i många år verkat för att musikskolan ska utvecklas till en kulturskola, och 
ser med glädje tjänstepersonernas välutvecklade förslag som i mångt och mycket följer våra 
intentioner, men vi ser framgent gärna en kostnadsreducering för familjer med begränsad 
ekonomi, utan att för den dels skull behöva försörjningsstöd, då samhällsvinsten är stor om 
man kan få tonåringar engagerade i kulturella aktiviteter.” 
 
Monica Brohede Tellström lät anteckna följande för Liberalernas fullmäktigegrupp. 
 
”L anser att det är mycket glädjande att ett checksystem nu införs för hela 
kulturkursområdet. Vi hoppas att det kommer att öka utbudet av olika kurser och därmed 
även deltagandet bland grupper som nu inte nås. Systemet ger på sikt också möjligheter att 
se över avgiftsnivåerna och att ytterligare öka insatserna för att nå nya grupper genom att t. 
ex. bygga ut verksamheter som klippkortet, gratiskurser och lovkurser. I nuläget är flera 
grupper underrepresenterade som pojkar, barn i socioekonomiskt utsatta familjer och barn 
med olika former av funktionshinder. Det är mycket viktigt att alla barn och ungdomar har 
möjlighet att utveckla sina kulturella intressen.” 
 
Mattias Qvarsell lät anteckna följande för Socialdemokraternas fullmäktigegrupp. 
 
”För par år sedan yrkade vi socialdemokrater att musikskolan skulle utökas till kulturskola 
och innefatta bl.a. kreativ digital underhållning, exempelvis dataspel. Även den 
moderatledda alliansen då valde att rösta emot vårt förslag är det glädjande att möjligheten 
till breddad kulturskola nu införs två år sedan. 
Vi noterar också att det är stor skillnaden mellan dogmen om kundval, som av debatten att 
döma, verkar vara centralt för moderaterna, och nyttan för varje Nackabo att få fler 
möjligheter och att begreppet kultur moderniseras att omfatta även dagsaktuella 
kulturyttringar, som vi socialdemokrater drivs av.” 
 
- - - - - 
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§ 234 Dnr KFKS 2016/986 

Utveckling av musikskolan till kulturskola  
Motion den 14 november 2016 av Rolf Wasteson med flera (V) 

Beslut 
Kommunfullmäktige noterar att det finns ett särskilt ärende om att utöka kundval 
musikskola till kundval kulturskola, initierat i Alliansens majoritetsprogram hösten 2014. 
Motionen föranleder ingen ytterligare åtgärd.  
 

Ärende 
Rolf Wasteson med flera (V) har i motionen föreslagit att 

 det ska tas fram en plan för att utveckla musikskolan till en allmän kulturskola 
 kursavgifterna sänks till samma nivåer som musikkurserna. 

 
Förslagen motiveras huvudsakligen med att alla barn och ungdomar bör få samma chans 
till kreativ utveckling oavsett konstform och familjens ekonomiska förutsättningar. 
Musikskolan bör därför utvecklas till en allmän kulturskola. Den bör drivas i kommunal 
regi för att säkerställa kvaliteten på verksamheten. En centralisering av kulturskolan skulle 
ge underlagför att höja ambitionsnivån och ta hand om flera av de problem som uppstått i 
nuvarande system.  
 
Kulturnämnden har den 23 maj 2017, § 27, föreslagit att kommunfullmäktige ska omvandla 
kundvalet för musikskola till ett kundval kulturskola som ger alla barn och ungdomar i 
Nacka kraftigt utvecklade och breddade möjligheter att delta i kulturell verksamhet. En 
enda kommunal anordnare skulle inte kunna erbjuda dem den bredd ett kundvalssystem 
ger förutsättningar för. Kommunfullmäktige har i ärendet ”Kundval musikskola utökas till 
kundval kulturskola”, KFKS 2017/555 § 233, beslutat att nuvarande Kundval musikskola 
ändras till att omfatta musik, teater, bild, form, dans, cirkus och annan skapande 
verksamhet under det nya namnet Kundval kulturskola. I ärendet har bl a också beslutats om 
avgifter och vilka åldersgrupper som får delta. Kommunfullmäktige anser därför att 
förslagen i motionen inte föranleder någon ytterligare åtgärd.  
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 28 augusti 2017 § 211 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 3 augusti 2017 
Kulturnämndens beslut den 21 mars 2017, § 16 
Motion 
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Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 28 augusti 2017 § 211 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
Kommunfullmäktige noterar att det finns ett särskilt ärende om att utöka kundval 
musikskola till kundval kulturskola, initierat i Alliansens majoritetsprogram hösten 2014. 
Motionen föranleder ingen ytterligare åtgärd.  

Beslut i kulturnämnden den 21 mars 2017, § 16 
Kulturnämnden föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut.   
Kommunfullmäktige noterar att det redan pågår ett arbete som uppfyller intentionerna 
bakom förslagen i motionen. Motionen är med detta färdigbehandlad. 
 

Yrkanden 
Mattias Qvarsell (S) yrkade, med instämmande av Oliver Rykatkin (M), Lydia Liu (KD), 
Tobias Nässén (M), Hans Peters (C), Mathias Zachariasson (MP), Bosse Ståldal (NL) och 
Monica Brohede Tellström (L), bifall till kommunstyrelsens förslag. 
 
Barbro Sörman (V) yrkade bifall till punkt två i motionens förslag, att kursavgifterna sänks 
till samma nivåer som musikkurserna. 
 

Beslutsgång 
Kommunfullmäktige avslog Barbro Sörmans yrkande gällande punkt två i motionens 
förslag och beslutade i enlighet Mattias Qvarsells yrkande, att bifalla kommunstyrelsens 
förslag. 
 

Reservationer 
Barbro Sörman reserverade sig mot beslutet för Vänsterpartiets fullmäktigegrupp lät 
anteckna följande. 
 
"Vänsterpartiet har haft med utvidgningen av musikskolan till en allmän kulturskola våra 
budgetförslag i mer än 15 år och nu för ett knappt år sedan också lagt denna motion om 
det. I och med att kommunstyrelsen nu tagit beslut om inrättande av ett "kundval 
kulturskola" så har i praktiken huvudkravet i Vänsterpartiets motion bifallits. Däremot så 
har motionens andra krav, att alla avgifter för kulturskolan ska vara på samma nivå som 
musikskolan, inte blivit verklighet, något som tyvärr kommer att göra att många barn och 
ungdomar inte har möjlighet att delta i kulturskolan. I våra budgetförslag har vi yrkat på 
sänkta avgifter för musikskolan och på sikt nolltaxa - det är således vad vi vill även för 
kulturskolan." 
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Protokollsanteckningar 
Mathias Zachariassen (L) lät anteckna följande för Miljöpartiets fullmäktigegrupp. 
 
”Miljöpartiet ser fördelar i Vänsterpartiets motion, inte minst vad gäller låga avgifter vilket 
skulle göra det möjligt för fler att delta i Kulturskolan, men vi motsäger oss förslaget att 
kulturskolan enbart skulle drivas i kommunal regi, här tror vi att eleverna skulle gynnas av 
att det går att välja bland flera aktörer, även av enskilda pedagoger/kulturarbetare som kan 
dela med sig av sin yrkeserfarenhet, och inte enbart av större aktörer.” 
 
- - - - - 
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§ 235 Dnr KFKS 2016/1137 

Motion - Museet Hamns utveckling   
Motion den 12 december 2016 av Christina Ståldal, Mikael Carlsson, Bosse Ståldal och 
Efson Goitom (NL) 

Beslut 
Kommunfullmäktige noterar att det redan pågår ett arbete som uppfyller intentionerna 
bakom förslagen i motionen. Motionen är med detta färdigbehandlad. 
 

Ärendet 
Motionärerna föreslår i sammanfattning att museet Hamn: 

 Utvecklar ett förankringsarbete på plats i Fisksätra med museets nu ansvariga 
aktörer, med Fisksätra föreningsliv, skola och bibliotek  

 Utvecklar samarbete med hembygdsföreningarna, länsmuseet och museer i Nacka 
och Värmdö  

 
Intentionen i motionen är tillgodosedda genom kulturnämndens inriktningsbeslut för 
museet Hamn (KUN 2016/77). Av beslutet framgår att museet ska prioritera samverkan 
med andra kulturarvsaktörer i kommunen samt arbeta aktivt med Fisksätra. I inriktningen 
framgår också vikten av samverkan med skola och utvecklande av sjöfartens 
kulturhistoriska betydelse för Nacka. Redan innevarande aktör driver utvecklingen enligt 
motionens intentioner.  
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 8 maj 2017 § 144 
Kulturnämnden den 21 mars 2017 § 15, KUN 2017/3 
Kultur- och fritidsenhetens tjänsteskrivelse den 16 mars 2017 
Motion 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunfullmäktige den 19 juni 2017 § 192 
Ärendet bordlades. 

Beslut i kommunfullmäktige den 29 maj 2017 § 162 
Ärendet bordlades. 
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Beslut i kommunstyrelsen den 8 maj 2017 § 144 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
Kommunfullmäktige noterar att det redan pågår ett arbete som uppfyller intentionerna 
bakom förslagen i motionen. Motionen är med detta färdigbehandlad. 

Beslut i Kulturnämnden den 21 mars 2017 § 15 
Kulturnämnden föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
Kommunfullmäktige noterar att det redan pågår ett arbete som uppfyller intentionerna 
bakom förslagen i motionen. Motionen är med detta färdigbehandlad. 
 

Yrkanden 
Oliver Rykatkin (M) yrkade, med instämmande av Hans Peters (C), Anna-Karin Boréus (L), 
Mathias Zachariassen (MP) och Tobias Nässén (M), bifall till kommunstyrelsens förslag. 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med Oliver Rykatkins yrkande. 
 

Protokollsanteckningar 
Mathias Zachariassen lät anteckna följande för Miljöpartiets fullmäktigegrupp. 
 
”Miljöpartiet bifaller kommunstyrelsens förslag, men tycker att museet Hamn ska drivas i 
kommunal regi, inte minst för att långsiktigheten för museiverksamheten ska garanteras, 
något vi sedan länge drivit i kulturnämnden; och för att Hamn ska bli den knutpunkt som 
kommunen strävar efter behöver man tänka större än bara själva museet, t ex med 
Gondolbana från Fisksätra via Telegrafberget till Lidingö och Lidingöbanan, då skulle man 
inte bara binda ihop Saltsjöbanan med Lidingöbanan utan göra Fisksätra och Hamn till 
självklara.” 
 
- - - - - 
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§ 236 Dnr KFKS 2016/1136 

Motion - Torghandel i Nacka 
Motion den 14 november 2016 av Christina Ståldal m fl (NL) 

Beslut 
Kommunfullmäktige bifaller förslagen i motionen på så sätt att natur- och trafiknämnden 
får i uppdrag att se över den befintliga torghandelsstadgan och taxan för nyttjande av 
offentlig plats för att inkludera försäljning på torg. 
 
Motionen är med detta färdigbehandlad. 
 

Ärende 
Motionärerna menar att torghandel ofta är ett levande och populärt inslag i gatubilden som 
gör att inte bara bilar syns i centrala lägen utan även varor, människor och kommers. De 
föreslår därför att 

 kommunfullmäktige att ge uppdrag till planenheten att utreda och ta med planer för 
torghandel i förslag till nya centrumbildningar 

 kommunen ska starta en dialog med centrumanläggningars markägare för att se 
över möjligheterna att det kan startas torghandel i gamla och nya 
centrumanläggningar i Nacka 

 
Nacka kommun har en torgandelsstadga som antogs 1995. Denna behöver ses över för att 
kunna användas som ett styrdokument i stadsutvecklingen. Taxan för nyttjande av offentlig 
plats behöver också ses över för att kompletteras med avgift för användning av offentlig 
plats för torgändamål. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 8 maj 2017 § 145 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 18 april 2017 
Natur- och fritidsnämndens beslut den 21 mars 2017, § 43 
Motionen 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunfullmäktige den 19 juni 2017 § 193 
Ärendet bordlades. 
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Beslut i kommunfullmäktige den 29 maj 2017 § 163 
Ärendet bordlades. 

Beslut i kommunstyrelsen den 8 maj 2017 § 145 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
Kommunfullmäktige bifaller förslagen i motionen på så sätt att natur- och trafiknämnden 
får i uppdrag att se över den befintliga torghandelsstadgan och taxan för nyttjande av 
offentlig plats för att inkludera försäljning på torg. 
Motionen är med detta färdigbehandlad. 

Beslut i natur- och fritidsnämnden den 21 mars 2017 §43 
Natur- och trafiknämnden föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
Kommunfullmäktige bifaller förslagen i motionen på så sätt att natur- och trafiknämnden 
får i uppdrag att se över taxan och inkludera försäljning på torg. 
 

Yrkanden 
Louise Granath (L) yrkade, med instämmande av Eva Närvä Eickenrodt (M), bifall till 
kommunstyrelsens förslag. 
 
Christina Ståldal (NL) yrkade, med instämmande av Sidney Holm (MP), Khashayar 
Farmanbar (S) och Rolf Wasteson (V), bifall till förslagen i motionen. 
 

Beslutsgång 
Med avslag på Christina Ståldals yrkande beslutade kommunfullmäktige i enlighet med 
Louise Granaths yrkande. 
 

Protokollsanteckningar 
Khashayar Farmanbar lät anteckna följande för Socialdemokraternas fullmäktigegrupp. 
 
”Motionen handlar om att kommunen ska verka för att mark som kan användas för 
torghandel ska planeras i samband med centrumbildningar. Svaret syftar till hur befintlig 
sådan mark ska kunna användas och därmed inte utgör ett adekvat svar på motionen. Vi 
tycker det är viktigt att uppdragen som går till kommunen ska tillse att ytterligare ytor blir 
tillgängliga för torghandel.” 
 
Louise Granath lät anteckna följande för Liberalernas fullmäktigegrupp. 
 
”Liberalerna tycker att ansatsen i motionen är bra och är därför positiva till att Natur- och 
Trafiknämnden kommer att se över befintlig torghandelsstadga samt taxa för nyttjande av 
offentlig plats. Utöver detta vill Liberalerna att Nacka kommun underlättar och 
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uppmuntrar framtida torghandel i Nacka så att visionen om ett levande stadsrum med 
gator, torg och parker blir verklighet.” 
 
- - - - - 
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§ 237 Dnr KFKS 2017/112 

Motion - Trådlöst nätverk på offentliga platser i Nacka 
Motion den 6 februari 2017 av Louise Ollivier och Magnus Söderström (MP) 

Beslut 
Kommunfullmäktige avslår förslaget i motionen.  
 
Motionen är härmed färdigbehandlad. 
 

Ärende 
I motionen föreslås att kommunen ska tillhandahålla fritt trådlöst nät på allmänna platser.  
 
Det ingår inte i det kommunala uppdraget att tillhandahålla fritt trådlöst nät. Därtill är det 
osäkert om det ur konkurrenssynpunkt är rätt att med offentliga medel tillhandahålla denna 
tjänst. Att andra kommuner fått rätt i att göra det kan inte tas som intäkt för att det kan 
fungera i kommunen. Det finns även flera problem kopplat till det juridiska ansvar som 
kommunen skulle ta på sig genom att tillhandahålla nätet. Kommunen kan komma att 
ställas till ansvar om det används för olagliga ändamål och därför avslås förslaget i motion. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 8 maj 2017 § 146 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 27 mars 2017 
Motionen 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunfullmäktige den 19 juni 2017 § 194 
Ärendet bordlades. 

Beslut i kommunfullmäktige den 29 maj 2017 § 164 
Ärendet bordlades. 

Beslut i kommunstyrelsen den 8 maj 2017 § 146 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige att avslå motionen. Motionen är härmed 
färdigbehandlad. 
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Yrkanden 
Borna Rowshani (V) yrkade, med instämmande av Ella Tegsten (S), Mikael Carlsson (NL), 
Sidney Holm (MP), Pascal Fall (MP), Khashayar Farmanbar (S) och Mattias Qvarsell (S), 
bifall till förslaget i motionen.  
 
Mats Gerdau (M) yrkade, med instämmande av Håkan Ekengren (C), bifall till 
kommunstyrelsens förslag. 
 

Beslutsgång 
Ordföranden ställde proposition på Mats Gerdaus yrkande mot Borna Rowshanis yrkande 
och fann att Mats Gerdaus yrkande hade bifallits. Votering begärdes och verkställdes. Vid 
voteringen avgavs 35 röster för Mats Gerdaus yrkande och 25 röster för Borna Rowshanis 
yrkande. Kommunfullmäktige hade således bifallit Mats Gerdaus yrkande. 
Vid voteringen avgavs röster enligt följande. 

 Voteringslista 1 
 

Protokollsanteckningar 
Sidney Holm lät anteckna följande för Miljöpartiets fullmäktigegrupp. 
 
”Nacka kommun hade återigen kunnat vara i framkant och testat att erbjuda trådlöst 
internet på allmän plats. Uppkoppling är inte bara framtiden utan även nutiden och skulle, 
precis som motionen nämner, öka möjligheterna till distansarbete och ge större chans att ta 
del av internet till de som av ekonomiska skäl inte har det hemma. 
I samband med att internet erbjuds i sporthallar och dylikt hade samma sorts lösning 
kunnat erbjudas i åtminstone en framtida park eller på ett torg. Problemen som anförs med 
loggning av personliga uppgifter hade rimligtvis inte varit annorlunda än de som uppstår i 
sporthallar, bibliotek och andra platser som erbjuder trådlöst nätverk. Dessa problem finns 
dessutom redan för användare av Nacka kommuns hemsida med lagring av information 
även hos utomstående parter, men detta verkade inte vara något större problem ur 
integritetssynpunkt när vi förra året[1] ställde en interpellation om just det. 
Att anföra att det inte skulle ligga inom den kommunala kompetensen är inte att se till alla 
nackabor, särskilt inte till de barn och unga som saknar uppkoppling i hemmet. Varför 
skulle det förresten vara inom den kommunala kompetensen att erbjuda nät på en 
idrottsplats, eller egentligen någon annanstans än utanför stadshuset, kommunala skolor 
och bibliotek? 
Allas tillgång till internet är både en sam- och framtidsfråga. Och kommer säkert snart i 
Nacka också!” 
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Khashayar Farmanbar (S) lät anteckna följande för Socialdemokraternas fullmäktigegrupp. 
 
”Digitaliseringen är en av vår tids största förändringsfaktorer. Grunden i detta är 
möjligheten att vara uppkopplad. Detta uppnås på flera olika sätt. Bl.a. förutsätter det 
fiberstrategi som vi socialdemokrater har efterlyst, strategi för mobila nätverk och många 
andra delar. En del av strategin kan vara trådlösa nätverk på offentliga platser. 
Det skulle vara lätt att dra växlar på moderaternas bakåtsträvande teknik- och 
framtidsfientlighet. Men i grunden handlar det om att den politiska skiljelinjen att viktiga 
och allmänna samhällsbärande infrastruktursatsningar ska komma alla till dels. Vi 
socialdemokrater ser att möjligheten att ha tillgång till internet är en sådan samhällsbärande 
infrastruktursatsning. Genom sin ovilja att ens utreda frågan visar moderaterna att de inte 
delar vår optimistiska syn på en modern, uppkopplad framtid med digitaliseringens alla 
möjligheter.” 
 
- - - - - 
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§ 238 Dnr KFKS 2016/894 

Motion - Kommunal hyresgaranti  
Motion den 17 oktober 2016 av Sidney Holm (MP) 

Beslut 
Kommunfullmäktige avslår förslaget i motionen då kommunen möjliggör för byggande av 
hyresrätter på annat sätt än genom hyresgarantier. Förslaget att införa kommunal 
hyresgaranti förutsätter dessutom en ekonomisk omprioritering som kommunfullmäktige 
inte kan se står i rimlig proportion till nyttan för kommunen. 
 

Ärendet 
Sidney Holm (MP) lämnade vid kommunfullmäktige sammanträde den 17 oktober 2016 en 
motion med förslag att kommunen ska lämna kommunal hyresgaranti samt att kommunen 
i avtal vid nya tomträttsavtal för hyreshus, att hyresvärden måste hyra ut lägenheter till 
sökande med kommunal hyresgaranti om de uppfyller alla andra krav utöver de 
 
Den administration och ekonomiska risk som kommunal hyresgaranti innebär förutsätter 
en omprioritering av resurser som inte står i rimlig proportion till nyttan för kommunen. 
Därför avslås förslagen i motionen. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 7 juni 2017 § 168 
Controllerenhetens tjänsteskrivelse den 5 maj 2017 
Motion  
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunfullmäktige den 19 juni 2017 § 195 
Ärendet bordlades. 

Beslut i kommunstyrelsen 7 juni 2017 § 168 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
Kommunfullmäktige avslår förslaget i motionen då kommunen möjliggör för byggande av 
hyresrätter på annat sätt än genom hyresgarantier. Förslaget att införa kommunal 
hyresgaranti förutsätter dessutom en ekonomisk omprioritering som kommunfullmäktige 
inte kan se står i rimlig proportion till nyttan för kommunen. 
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Yrkanden 
Sidney Holm (MP)yrkade, med instämmande av Rolf Wasteson (V), Khashayar Farmanbar 
(S) och Mikael Carlsson (NL), bifall till förslagen i motionen. 
 
Mats Gerdau yrkade bifall till kommunstyrelsens förslag. 
 

Beslutsgång 
Ordföranden ställde proposition på Mats Gerdaus yrkande mot Sidney Holms yrkande och 
fann att Mats Gerdaus yrkande hade bifallits. Votering begärdes och verkställdes. Vid 
voteringen avgavs 33 röster för Mats Gerdaus yrkande och 27 röster för Sidney Holms 
yrkande. Kommunfullmäktige hade således bifallit Mats Gerdaus yrkande. 
Vid voteringen avgavs röster enligt följande. 

 Voteringslista 2 
 

Protokollsanteckningar 
Christina Ståldal (NL) lät anteckna följande för Nackalistans fullmäktigegrupp. 
 
Detta är ett av flera förslag som har som ambition att förbättra bostadssituationen för den 
stora gruppen av yngre personer som har svårt att komma in på den reguljära 
bostadsmarknaden. De krav som ställs på en bostadsinnehavare är ofta en fast anställning, 
en relativt hög årsinkomst. Det är alltför många personer som inte motsvarar dessa krav 
och som inte har anhöriga som kan hjälpa till ekonomiskt. Därför fungerar denna motion 
bra, ”många bäckar små”, bidrar till att förbättra bostadssituationen för de många som nu 
har verkligt stora svårigheter att få en bostad. Erfarenheten från t ex alliansstyrda 
kommunen Sundbyberg av systemet är mycket goda och Nacka borde hämta inspiration 
därifrån för att uppnå verkligt mångfald i boendet i Nacka. Nackalistan stöder motionen.  
 
- - - - - 
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§ 239 Dnr KFKS 2016/536 

Utvidgning av Nyckelvikens naturreservat  
Motion den 20 juni 2016 av Eric Myrin (SD) 

Beslut 
Ärendet bordläggs. 
 

Ärende 
I motionen föreslås att gränsen för Nyckelvikens naturreservat ska ändras norrut så att det 
omfattas hela det grönområde som finns väster om Utskogsvägen.  
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 28 augusti 2017 § 212 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 8 augusti 2017 
Natur- och trafiknämndens beslut den 15 november 2016, § 221 
Motionen 
Kommunstyrelsens beslut om remiss av revidering av översiktsplan 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 28 augusti 2017 § 212 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
Kommunfullmäktige avslår förslagen i motionen. Frågan om att utreda en utvidgning av 
Nyckelvikens naturreservat är inte med i den remissversion av översiktsplanen som 
kommunstyrelsen i mars 2017 beslutat sända ut efter fullmäktiges aktualitetsprövning i juni 
2016. Kommunen behöver fokusera på att utveckla befintligt naturreservat enligt det av 
kommunfullmäktige antagna programmet för Velamsund och Nyckelviken i november 
2016. Motionen är med detta färdigbehandlad. 

Beslut i natur- och trafiknämnden den 15 november 2016, § 221 
1. Natur- och trafiknämnden föreslog att kommunstyrelsen ger nämnden i uppdrag att ta 
fram förslag till avgränsningen för en möjlig utvidgning av Nyckelvikens naturreservat åt 
nordost. 
2. Natur- och trafiknämnden föreslog att kommunfullmäktige noterar att kommunstyrelsen 
har gett natur- och trafiknämnden i uppdrag att lämna förslag i enlighet med motionen 
varför motionen med detta färdigbehandlad. 
3. Paragrafen förklarades omedelbart justerad. 
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Beslutsgång 
Kommunfullmäktige beslutade att ärendet bordläggs. 
 
- - - - - 
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§ 240 Dnr KFKS 2016/1135 m fl 

Motion - Två motioner om trähus i Nacka  
Motionerna ”Trähus i Nacka stad och andra utbyggnadsområden” den 12 december 2016 
samt ”Trähusstrategi för Nacka stad” den 6 mars 2017 av Christina Ståldal m fl (NL) 

Beslut 
Ärendet bordläggs. 
 

Ärendet 
Motionärerna föreslår olika åtgärder för att främja byggande av trähus, särskilt 
flerfamiljshus, genom att till exempel utreda var trähusbyggnader kan ingå i Nacka bygger 
stadsområdet, anta en trähusstrategi, att ett miljömål implementeras som gäller att 30 % av 
byggandet av flerfamiljshus ska vara trähus och att en parameter för byggande av trähus tas 
med i upphandlingar och avtal. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 28 augusti 2017 § 213 
Planenhetens tjänsteskrivelse den 1 juni 2017 
Utredning av Nacka kommuns styrdokument gällande flerfamiljshus av trä 
Motion ” Utredning om trähus i Nacka” ställd av Nackalistan 2016-12-12 
Motion ”Trähusstrategi för Nacka stad” ställd av Nackalistan 2017-03-06 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 28 augusti 2017 § 213 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
Kommunfullmäktige noterar att kommunens styrdokument redan idag ger stöd för att, där 
så är lämpligt och/eller intressant, uppföra flerfamiljshus av trä både ur ett gestaltnings- 
och hållbarhetsperspektiv. Förslagen är därmed slutbehandlade. 
 

Beslutsgång 
Kommunfullmäktige beslutade att ärendet bordläggs. 
 
- - - - - 
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§ 241 Dnr KFKS 2017/108 

Motion – Kommunalt trygghetsboende 
Motion den 2 februari 2017 av Gunnel Nyman Gräff m fl (S) 

Beslut 
Ärendet bordläggs. 
 

Ärende 
I motionen yrkar Gunnel Nyman Gräff med flera (S) att kommunstyrelsen får i uppdrag att 
starta ett kommunalt trygghetsboende. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 28 augusti 2017 § 214 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 3 augusti 2017 
Äldrenämndens beslut den 14 juni 2017, § 48 
Motionen 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 28 augusti 2017 § 214 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
Kommunfullmäktige noterar att det redan pågår ett arbete som uppfyller intentionerna 
bakom förslagen i motionen. Motionen är med detta färdigbehandlad. 

Beslut i äldrenämnden den 14 juni 2017, § 48 
Äldrenämnden föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
Kommunfullmäktige noterar att det redan pågår ett arbete som uppfyller intentionerna 
bakom förslagen i motionen. Motionen är med detta färdigbehandlad. 
 

Beslutsgång 
Kommunfullmäktige beslutade att ärendet bordläggs. 
 
- - - - - 
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§ 242 Dnr KFKS 2017/113 

Motion – Strandpromenad mellan Hästhagen och 
Nackanäs 
Motion den 6 februari 2017 av Sidney Holm (MP)   

Beslut 
Ärendet bordläggs. 

Ärende 
I motionen föreslås att kommunen ska upprätta kontakt med alla berörda parter 
(markägare, förvaltare samt väghållare) för att komma överens om utformning och 
finansiering av en trädäcksförbindelse mellan Kvarnen i Hästhagen och Nackanäsbron.  

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 19 juni 2017 § 192 
Natur och trafiknämnden den 16 maj 2017 § 88 
Enheten för planering och tillstånd, tjänsteskrivelse den 2 maj 2017 
Motion 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 19 juni 2017 § 192 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
Kommunfullmäktige avslår förslagen i motionen med hänvisning till att Trafikverket 
planerar att rusta upp och förbättra tillgängligheten och trafiksäkerheten längs den 
befintliga gång- och cykelvägen längs Ältavägen mellan Hästhagen och Nackanäs. Det är 
Trafikverkets ansvar som väghållare för Ältavägen att ordna en trygg och säker väg för 
oskyddade trafikanter. 

Beslut i natur- och trafiknämnden den 16 maj 2017 § 88 
Natur- och trafiknämnden föreslog kommunfullmäktige att fatta följande beslut. 
Kommunfullmäktige avslår förslagen i motionen med hänvisning till att Trafikverket 
planerar att rusta upp och förbättra tillgängligheten och trafiksäkerheten längs den 
befintliga gång- och cykelvägen längs Ältavägen mellan Hästhagen och Nackanäs. Det är 
Trafikverkets ansvar som väghållare för Ältavägen att ordna en trygg och säker väg för 
oskyddade trafikanter.  

Beslutsgång 
Kommunfullmäktige beslutade att ärendet bordläggs. 
- - - - - 
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§ 243 

Anmälningar, meddelanden och tillkännagivanden 
Det fanns inga anmälningar på mötet. 
 
- - - - - 
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§ 244 

Anmälningar från revisorerna 
Revisionsskrivelse angående brev. 
 

Protokollsanteckning 
Christina Ståldal (NL) lät anteckna följande för Nackalistans fullmäktigegrupp. 
 
”Nackalistan önskar att revisorerna går till botten med detta segslitna ärende. Ärendet ger 
upphov till de kritiska frågorna som revisorerna har formulerat. Nackalistan undrar samma 
sak i likhet med detta och hoppas att kommunen inte ska hamna i en situation som denna 
utan att regler, rutiner och lagar alltid ska följas så att Nackas medborgare kan lita på den 
demokratiska sammanslutningen Nacka kommun.”  
 
- - - - - 
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§ 245 Dnr KFKS 2017/779 

Motion – Fruktkarta i Nacka 
Motion den 11 september 2017 av Sidney Holm (MP) 
 

Handlingar i ärendet 
Motion  
 
Sedan motionen föredragits beslutade fullmäktige remittera den till kommunstyrelsen för 
beredning. 
 
- - - - - 
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§ 246 Dnr KFKS 2017/780 

Interpellation – Frågor om gatukostnader och VA-
kostnader 
Interpellation den 11 september 2017 av Christina Ståldal m fl (NL) 
 
Christina Ståldal m fl anhöll om att till kommunstyrelsens ordförande framställa följande 
upplästa interpellation. 
 

Handlingar i ärendet 
Interpellation  
 
Sedan fullmäktige medgett att interpellationen fick framställas, antecknades att den skulle 
besvaras vid ett senare tillfälle. 
 
- - - - - 
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§ 247 Dnr KFKS 2017/781 

Interpellation – Naturreservat i Skuruparken 
Interpellation den 11 september 2017 av Christina Ståldal m fl (NL) 
 
Christina Ståldal m fl anhöll om att till natur- och trafiknämndens ordförande framställa 
följande upplästa interpellation. 
 

Handlingar i ärendet 
Interpellation  
 
Sedan fullmäktige medgett att interpellationen fick framställas, antecknades att den skulle 
besvaras vid ett senare tillfälle. 
 
- - - - - 
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§ 248 Dnr KFKS 2017/782 

Interpellation – Samrådsmöten i sydöstra Boo 
Interpellation den 11 september 2017 av Mikael Carlsson (NL) 
 
Mikael Carlsson anhöll om att till miljö- och stadsbyggnadsnämndens ordförande framställa 
följande upplästa interpellation. 
 

Handlingar i ärendet 
Interpellation  
 
Sedan fullmäktige medgett att interpellationen fick framställas, antecknades att den skulle 
besvaras vid ett senare tillfälle. 
 
- - - - - 
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§ 248 Dnr KFKS 2017/778 

Interpellation – Prognoser och trafikanalys för Nacka 
Interpellation den 11 september 2017 av Bosse Ståldal m fl (NL) 
 
Bosse Ståldal anhöll om att till kommunstyrelsens ordförande framställa följande upplästa 
interpellation. 
 

Handlingar i ärendet 
Interpellation  
 
Sedan fullmäktige medgett att interpellationen fick framställas, antecknades att den skulle 
besvaras vid ett senare tillfälle. 
 
- - - - - 
 
 
 
 
 


